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Milí Zichováci,
 předem mého úvodníku bych vám 
všem chtěl poděkovat za podporu, která 
se mi dostala v  zářijových komunál-
ních volbách. Nesmírně si vážím tohoto 
volebního výsledku, který je mi energií 
do další práce. Jsem na prahu třetího 
volebního období, v prvním jako místo-
starosta a nyní jako starosta obce. Vždy 
jsem se snažil pracovat efektivně, tak jako 
jsem zvyklý z podnikatelského prostředí 
a v tom budu pokračovat i nadále.
 V  zastupitelstvu se všichni snažíme 
hájit obecní zájmy a pokud je to jen trochu 
možné, vyhovět vašim požadavkům. Proto 
čím více budeme mít informací, postřehů 
a vašich zkušeností, tím více nám to usnad-
ní práci. Buďte prosím všímaví ke svému 
okolí a účastněte se našich zasedání. Jsme 
rádi za vaše názory. Každý se může splést 
a chceme se zbytečným chybám vyhnout 
tím, že budeme mít ty správné podklady 
pro naše rozhodnutí. Vždy je prostor na 
zlepšení a my se zlepšovat chceme a záleží 
nám na tom.
 Nové zastupitelstvo je opět sestavené 
z  občanů napříč všemi profesemi. Od 
voleb jsme se dodnes sešli třikrát a bylo co 
řešit. Zastupitelé se podrobně seznámili 
s rozpočtem obce a následně jsme společně 
připravili přebytkový rozpočet na rok příští. 

Nyní je rozpočet schválený, zodpovědnosti 
jednotlivých zastupitelů taktéž a teď už 
zbývá jen se pustit do práce. Mimochodem 
všechny zmíněné dokumenty naleznete na 
webových obecních stránkách. 
 Příští rok plánujeme opět tradiční kul-
turní akce, které jsou na Zichovci již zaběhlé. 
Ve svém prvním úvodníku před čtyřmi roky 
jsem psal o svém plánu podpořit místní po-
spolitost, neboli „rodinné soužití“. Navázat 
na to, co tady vybudoval můj předchůdce 
pan Ivan Husák a co u nás mnoho lidí ob-
divuje. Jak se dokážeme spontánně pot-
kávat, navštěvovat a vytvářet přátelskou 
atmosféru. Tento můj osobní úkol trvá dál 
a doufám, že budu úspěšný. 
 První akcí, kterou plánujeme v novém 
roce je Masopust, následuje Obecní ples, 
tancovačka a spousty dalších akcí, které si 
už nyní můžete zapsat do svých kalendářů. 
Stačí sledovat obecní web, kde se vždy 
v  předstihu dozvíte informace k  těmto 
společným setkáním. Budu rád, pokud 
vám nějaká akce chybí, nebo máte chuť 
realizovat jakoukoliv obecní akci, když se 
nám ozvete a zapojíte se při její organizaci. 
Rádi podpoříme každého z vás. 
 Co se týká obecních investic, tak ty se 
zatím postupně připravují a začínají se 
plánovat. Musíme být opatrní, nevíme, 

jaké budou náklady na energie a  jaká 
bude celková situace s ohledem na válku 
na Ukrajině. Jeden z  projektů, který se 
znovu rozběhl je rozšíření kanalizace 
k  chatičkám. Začátkem roku budeme 
vybírat projektanta na nový územní plán, 
který se postupně začne připravovat. Na 
přelomu roku chceme pečlivě vyhodnotit 
nový způsob likvidace kalů na naší čističce 
a případně vybudovat pro tuto technologii 
přístřešek. 
 Osobně jsem rád, že se mi povedlo za-
jistit nového provozovatele zichoveckého 
Koloniálu s potravinami a doufám, že se 
mu bude dařit. Proto bych chtěl apelovat, 
nakupujte u nás v Zichovci, podpoříte tím 
jednak chod obchodu a vlastně i místo set-
kávání s ostatními sousedy, protože pro 
mnohé je návštěva obchůdku příjemným 
zpestřením dne. 
 Na závěr přeji všem občanům krásné 
vánoční svátky, dětem spousty splněných 
přání, rodičům přeji, aby viděli nekončící 
štěstí v očích svých dětí a to nejen u rozba-
lování vánočních dárků…
 Přeji si, abychom si udělali čas na druhé, 
potkali se a vzájemně si naslouchali. 
 Všem přeji hodně zdraví, štěstí a spousty 
energie do roku 2023.
 Roman Vorlíček

Foto Jana Husáková
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Milí sousedé,

druhá polovina roku se blíží ke konci, 
a i v tomto období proběhlo plno 
pěkných akcí. V létě jsme si promítli 
francouzskou komedii, vyrazili jsme 
na kole do Velvar a na hřišti proběhly 
Skotské hry. Největší novinkou 
letošního podzimu bylo zvolení nového 
zastupitelstva, kterému držím palce 
v dalším volebním období, a jehož 
jednotlivé členy i s jejich kompetencemi 
bych vám zde ráda představila.
V říjnu jsme byli s mykologem na 
houbách a následovala i houbařská 
přednáška. Halloweenský ples se konal 
v den státního svátku. Nechyběly ani 
dětské akce, např. tvořivé dílničky  
a  strašidelná stezka, ze kterých mají 
děti plno pěkných zážitků. Poslední 
akcí byla Mikulášská besídka, kam 
přišel i kouzelník a zároveň proběhl 
i vánoční jarmark.
Přeji , aby se i ten následující rok 
pořád něco dělo a mohli jsme se bavit. 
Krásné Vánoce, hodně zdraví a mnoho 
pěkného do nového roku.

Jitka Vorlíčková, šéfredaktorka

 Nechyběla ani vřelá slova pana starosty, 
dobrý svařák a vánoční cukroví. A jak je již 
12 let dobrým zvykem, otevřely se dveře 
i tradičního charitativního bazárku pro 
DownSyndrom CZ. 
 Drobné dárečky vyrábí mládež a dospělí 
s DS pod vedením naší paní výtvarnice 
Moniky, vždy některou listopadovou sobo-
tu. Do práce se mnohdy zapojí i maminky 
a sourozenci, letos to byli i dva tatínkové 
v roli odborných poradců. Aby nabídka 
byla pestřejší, zopakovali jsme loňskou 
výzvu a do akce jsme zapojili celou naši 
členskou základnu, a  tak se nám zase 
podařilo nashromáždit výrobky na celý 
dlouhý stůl v salonku. Za pomoc s advent-
ními věnci a svícny, které by při startu 
adventu určitě neměly chybět, již mnoho 
let dlužím poděkování Zdeničce Králové 
a  mojí mamince, která je spolu s  naší 
Kristýnkou i  nedílnou součástí prodej-
ního týmu. Každý rok se snažíme nejen 
od vás získat finance pro aktivity dětí 
a dospělých s Downovým syndromem, ale 
i vám přinést skrze naše výrobky radost 
a potěšení, a velice mě těší, díky vašim 
ohlasům, že se nám to daří. 
Výsledek letošního bazárku 22 610 Kč je 
rekordní. Velice mě to dojalo, neboť doba 
již několik let není vůbec jednoduchá, a tak 
mám velkou radost, že empatie a touha po-
moci ve Vás pořád přetrvává. Děkujeme!
Všem občanům Zichovce přejeme krásný 
advent, šťastné a  veselé Vánoce, hodně 
zdraví, ale i síly na všechny výzvy, které 
na nás v roce 2023 čekají. 
Lenka Kratochvílová a DownSyndrom CZ

 Poslední srpnový pátek jsme se sešli 
u  Restaurace Zichovec, kde bylo na-
plánováno promítání francouzské kome-
die „Co jsme komu všichni udělali“. Obec 
oslovila osvědčenou firmu Putovní kino 
a ta pro nás zorganizovala promítání. Do 
poslední chvíle jsme doufali, že nám vyjde 
počasí, nebude pršet a užijeme si venkovní 
produkci pod hvězdami. Bohužel letní déšť 
nás neminul a už od odpoledních hodin 
vydatně pršelo. Akce se proto přesunula do 
sálu pivovaru. Děkujeme provozovatelům, 
že nám tak umožnili tento kulturní zážitek 
a akci jsme nemuseli zrušit. JV

 Jistě se každému stane, že nakoupí 
pečivo, které nestačí spotřebovat. Jelikož se 
v naší obci pomalu rozšiřuje chov drůbeže, 
mohli bychom toho využít a přebytky 
usušit ke krmení. Nyní můžeme takto 
usušené pečivo odnést do sběrného dvora. 
kde si je pak zájemci mohou odebírat. Také 
je možné předat pečivo přímo sousedům, 
kterým běhají slepičky po dvoře. Ušetříme 
tím místo v kontejnerech, které především 
teď před Vánoci bude potřeba. 
Prosím, věnujme celkovému třídění větší 
péči. Děkujeme. JV

Co se starým pečivem?

Zahájení adventu
V sobotu v podvečer jsme na Zichovci 
odstartovali adventní čas tradičním 
setkáním u vánočního stromu, za zvuků 
trumpet a vystoupení našich nejmenších 
z místní školky.

Co jsme komu 
všichni udělali 

Foto Tomáš Ebert
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 Na základě četnosti používání nám již nebylo 
odbornou firmou doporučeno investovat do 
další opravy. A protože nemůžeme bez podob-
ného sekacího stroje provozovat údržbu obec-

105 let od narození pana generála Hartmana – 24. října 2022
80 let od návštěvy prezidenta Edvarda Beneše u letců 310. 
československé stíhací perutě RAF, u té příležitosti udělil 
prezident vyznamenání letcům, mezi nimi byl i Jiří Hartman, 
kterému udělil první válečný kříž (18. července 1942).
70 let – V únoru 1952 usedla britská králova Alžběta II. na trůn
60 let od vypuknutí Karibské krize (14. října 1962)
30 let – 13. února 1992 se Československo se stalo 39. zemí 
připojenou k internetu
30 let – 31. prosince 1992 ve 24 hodin bylo Československo 
rozděleno na Českou republiku a Slovenskou republiku
Text V. Kýzl + redakce

Nová posila na údržbu trávníků

Významná výročí roku 2022

Máme koloniál

Je opravdu milé, když člověk 
přijde do obchodu, má 
příležitost potkat se s místními 
obyvateli, přivítá ho prodávající 
s úsměvem a snahou vyjít vstříc. 
Komunikace se zákazníkem 
je umění. Naše Bára, která se 
vedení obchodu zhostila na 
jedničku, se na nás umí usmát, 
snaží se nám nabídnout vhodné 
zboží a návštěva obchodu se 
tak pro mnohé z nás stává 
příjemným zpestřením dne. 
Ráda bych nejen Báře, ale i nám 
všem popřála, aby se jí dařilo 
v její nové práci a my se tak 
mohli i nadále setkávat a v po-
hodlí si u nás doma na Zichovci 
nakoupit.
Text Petra Procházková

Text a foto Roman Vorlíček

Vánoční setkání
v restauraci
 Vážení hosté, děkujeme vám za přízeň i v tomto roce.
Bohužel jsme se minulý rok nemohli na Štědrý den sejít 
u nás v restauraci kvůli situaci kolem covidu. Doufám, že 
veškerá omezení a uzavírání máme již za sebou a budeme 
velmi rádi, pokud si najdete chvilku a třeba při vánoční 
procházce se zastavíte v pivovaru, na malé sousedské set-
kání, kde si osobně popřejeme krásné svátky. 
Budeme se na Vás těšit 24. 12. v čase od 13 do 16 hod.
Děkujeme a těm, s kterými se neuvidíme, přeji za Zicho-
vecký pivovar už nyní krásné a klidné Vánoce.
Radek Kuliha

V říjnu byl v naší obci 
znovu otevřen Zichovecký 
koloniál a já jsem si dnes při 
nákupu říkala, jak na mě 
dýchly vzpomínky z doby, kdy 
v obchodě personál s lidmi 
komunikoval a dokázal zboží 
také nabídnout. 

ních trávníků, rozhodlo zastupitelstvo o náku-
pu nového. Na přiložené fotografii si můžete 
prohlédnout nový zakoupený stroj, který se 
vám v plné kráse představí na jaře příštího roku. 

Údržba obce se neobejde bez pomoci techniky. Bohužel nás nedávno 
pro opotřebovanost opustil náš obecní sekací traktůrek.
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Zodpovědnosti jednotlivých zastupitelů
Každý ze zastupitelů je zodpovědný za konkrétní oblast, kterou bude spravovat, rozvíjet, předkládat 
návrhy zastupitelstvu a řešit případné problémy s dotčenými osobami. Tento přehled bude zveřejněn na 
úřední desce a na internetových stránkách obce a bude každý rok aktualizován.

Jaké jsou priority ve volebním  
období 2022–2026
Dokončení rozpracovaných projektů 
a příprava nových, podpora a rozvoj 
společenského života a spolkových  
aktivit, udržování a zlepšování 
pořádku v obci, zvýšení bezpečnosti 
občanů a zlepšení životního prostředí. 

■ příprava oficiální písemné komunikace 
s úřady a dotčenými orgány
■ aktualizaci internetových stránek obce, 
úřední desku a zasílání obecních SMS
■ zajištění chodu voleb
■ kontrola a řízení finanční oblasti, 
příprava podkladů pro finanční výbor
■ příprava rozpočtu obce
■ koordinace archivace dokumentů
■ pomoc při procesním zajištění  
dotací a grantů
■ spolupráce při organizaci obecních akcí 
■ sledování jubileí a předávání dárků 
jubilantům
■ podpora při organizaci akcí za účelem 
prezentace obce vůči ostatním obcím 
(organizace veřejného setkání starostů aj.)

Ing. Štěpán Vachek – zastupitel, 
předseda kontrolního výboru
Zodpovídá za
■ vedení kontrolního výboru a činnosti  
z tohoto vyplývající
■ údržba a legislativní požadavky 
revitalizačního rybníka a okolí
■ provoz a pořádek na rybářské baště 
■ dopravní značení a bezpečnostní 
opatření na komunikacích 
■ projekty na zadržování vody  
a proti erozi půdy
■ energetické zdroje, kontrola  
a výběr dodavatelů
■ řízení ekologických projektů

Bc. Vítězslav Novák – zastupitel, 
předseda finančního výboru
Zodpovídá za
■ vedení finančního výboru a činnosti 
z tohoto vyplývající

■ údržba obecních strojů a jejich evidence
■ udržování a zlepšování pořádku v obci, 
likvidaci černých skládek
■ projekty na zadržování vody a proti 
erozi půdy

Mgr. Andrea Širmerová –zastupitelka
Zodpovídá za
■ dohled nad organizací kulturních 
a společenských akcí v obci 
■ podporu spolkových aktivit
■ součinnost přidělených projektů

Miroslav Kerner – zastupitel
Zodpovídá za
■ spolupráci s SK Zichovec
■ provoz tenisového kurtu v areálu SK
■ organizaci sportovních akcí v obci a za 
podporu spolkových aktivit v této oblasti
■ sportoviště a dětská hřiště, průběžná 
údržba zařízení, zeleně a herních prvků

Michal Švajka – zastupitel
Zodpovídá za
■ údržbu obecních strojů a jejich  
evidenci
■ udržování a zlepšování pořádku  
v obci, likvidaci černých skládek
■ projekty na zadržování vody a proti  
erozi půdy         ■

Roman Vorlíček – starosta,  
statutární zástupce obce 
Zodpovídá za 
■ koordinaci a realizaci investičních 
projektů, za jejich efektivní financování 
■ optimální využití dotací a grantů a za 
dodržování rozpočtu obce
■ komunikaci s občany, okolními  
obcemi a médii
■ dodržování obecně závazných  
právních předpisů
■ bezpečnost občanů v obci
■ rozšíření obce v souladu s Územním 
plánem a regulativem
■ chod stavební komise
■ příprava rozpočtu obce
■ koordinace archivace dokumentů
■ aktualizaci internetových stránek obce, 
úřední desku a zasílání obecních SMS
■ zajištění chodu voleb
■ předávání dárků jubilantům

Ing. Petra Procházková – místostarostka, 
statutární zástupkyně obce 
Zodpovídá za
■ aktualizaci stávajících a vydávání 
nových Obecně závazných vyhlášek 
■ spolupracuje při přípravě zasedání 
a vyhotovení zápisů ze zastupitelstva
■ komunikaci s občany, okolními  
obcemi a médii



5Zichovecký zpravodaj / podzim-zima 2022 5

tradice

Mětýnkování
V sálu Zichoveckého pivovaru se třetí 
říjnovou neděli sešly maminky, babičky  
a tety spolu s našimi dětmi, aby navázaly 
na letitou tradici, která pochází z oblasti 
Prácheňska a Prachaticka.

 Mětýnky, jak se jim povětšinou říká 
v Prachaticích nebo také hnětýnky, jak se 
toto pečivo nazývá na Prácheňsku, se vždy 
pečou na Havelské posvícení a původně 
je zdobily mladé dívky, které je potom 
věnovaly svým vyvoleným jako pozvánku 
k večernímu tanci.
 Je mi velkým potěšením, že i na Zicho-
vci se zdobení mětýnek stalo již také svým 
způsobem tradicí, se kterou jsem místní 
obyvatele seznámila již před deseti lety a od 

té doby se mětýnkování konalo několikrát 
za hojné účasti místních dětí, a to ať ve 
veřejných prostorách nebo u mě doma. 
 Na Šumavě zdobí každá rodina doma 
a děti potom svoje výtvory nosí do školy ke 
svačině a paní učitelce jako dárek a každá 
rodina má také svůj tajný recept. Nezdobí 
se tam ale hromadně. O to více mě těší, že 
jsme našli cestu, jak se nad mětýnkami 
spolu setkat všichni, a ty pusinky umazané 
od čokolády a prstíky ulepené od bonbonků 
nám všem za tu náročnou organizaci stojí. 
Nejúžasnější na tom ale je to, že první 
generace „mětýnkových“ dětiček nám 
na Zichovci dorostla a vychovali jsme si 
úžasné pomocníky, kteří vše pro naše malé 
Zichováčky připravili a  potom jim i  ve 
zdobení pomáhali. Děkuji, byli jste skvělí 
a těším se na další rok. ■ Text a foto Petra Procházková
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mateřská škola

Co pořád 
děláme?

MŠ Pozdeň, ZŠ Panenský Týnec, ZŠ Kví-
lice, gymnáziem ve Slaném, s logopedií 
v Lounech a v Kladně, s PPP v Kladně. 
Novou spolupráci jsme navázali se ZUŠ 
ve Slaném. 
 Hned v druhém týdnu 7. září jsme se 
sešli s rodiči na třídní schůzce, abychom 
je informovali o tom, co nás čeká v celém 
školním roce a jaké plánujeme akce. Rodiče 
předškoláků byli seznámeni se způsobem 
vzdělávání a přípravy pro zdárný vstup 
jejich dětí do základní školy.

V září začal nový školní rok a naše  
školka opět ožila dětmi. Ke starším 
a protřelým „mazákům“ přibyl jeden 
kluk a dvě holčičky, v říjnu a v listopadu 
další dvě slečny. Kapacita školky  
je k naší spokojenosti zcela naplněná. 
Nové děti prošly adaptací velmi rychle.

 Od září máme i novou mladou paní 
učitelku Evu Sulovou. Hned od počátku 
se zapojila do dění ve školce a mimo jiné 
vede aerobní cvičení a keramiku.
 Další aktivity mimo výuku a vzdělávání 
jsou jóga pro děti, příprava předškoláků 
do 1. třídy základní školy, rozvoj řeči 
a monitorování logopedických vad, výu-
ka AJ, kterou v  letošním roce zajišťuje 
Jazyková škola SCHOOL a plánujeme 
s nimi výuku i pro další roky.
 I nadále spolupracujeme s MŠ Královice, 
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zprávičky ze školičky

 První akcí bylo 25. října „Dýňování“, 
kdy se každoročně sejdeme s  dětmi ze 
školky a jejich prarodiči a vyrábíme různá 
dýňová strašidla dle fantazie každého. Je 
úžasné pozorovat, jak děti s prarodiči ko-
munikují, spolupracují a radí jim.
 V úvodu jsem zmínila navázání spolu-
práce se ZUŠ ve Slaném. Do umělecké 
školy jsme byli pozváni 1. listopadu na kon-
cert. Poslechli jsme si zpěv, hru na různé 

hudební nástroje: klavír, housle, trombón, 
harmoniku, bicí, klarinet, flétnu, klávesy, 
saxofon atd. Dětem se vystoupení velice 
líbilo a hned začaly mezi sebou diskutovat, 
kdo bude na jaký hudební nástroj hrát.
 V pondělí 21. listopadu, i když trochu 
s předstihem, k nám přijela paní fotografka 
a proběhlo vánoční focení.
  „Rozsvěcení vánočního stromu“ se letos 
uskutečnilo 26. listopadu, lidé v Zichovci  

se při této příležitosti opět sešli a  naše 
školka byla požádaná o krátké vystoupení. 
29. listopadu přijelo do Zichovce mobilní 

„Kino do škol“ s výukovým programem 
„Mořský svět“. Na sálu byla nafouknuta 

kopule a uvnitř jsme sledovali život v moři.
V pondělí 5. prosince nás po roce navštívili 
Mikuláš s andělem, aby dětem předali na-
dílku. Jako každý rok poblíž číhal i čert.
 Ve středu 14. prosince pojedeme do 
lounského divadla na vánoční pohádko-
vé představení, a ještě tentýž den, hned 
odpoledne od 15.30 hodin proběhne 

„Vánoční besídka“. Děti si připravují a učí 
se vánoční pohádku a  další program. 
Zveme rodiče a  rodinné příslušníky. 
A pokud budete mít zájem a chuť přijít, 
rádi vás přivítáme mezi námi.
 15. prosince bude v tomto kalendářním 
roce poslední akcí pro děti nadílka od 
Ježíška. Vánoční svátky se překulí lusk-
nutím prstů a vrhneme se do dalších akcí 
ve druhém pololetí, mezi které patří např. 
výukový program Malé technické univer-
zity v  Praze „Stavitel mostů“, návštěva 
hvězdárny ve Slaném, od března plavecký 
kurz v Lounech, Den pro maminky, oslava 
Dne dětí s programem „Roztančená školka“, 
školní výlet, rozloučení s  předškoláky 
a ukončení školního roku.
 Za celou naši mateřskou školu vám přeji 
krásné a pohodové dny v předvánočním 
a vánočním čase a v novém roce hlavně 
pevné zdraví.
Hana Šimonovská, ředitelka školy
 ■
Foto Jana Husáková
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příroda

V dílničkách si děti mohly vytvořit sliz 
u hadí ženy, teta Péťa ukázala, jak vytvořit 
podzimního skřítka, ducha či vymalovat 
sádrové postavičky. Další možností bylo 
vytvoření draka u tety Janiny a Jiříka. Pro 

Halloweenská stezka
Pod vedením maminek ze Zichovce, 
ale hlavně pod hlavní taktovkou 
organizátorky a maminky Andrejky 
Širmerové, se dne 6. 11. 2022 uskutečnila 
Halloweenská stezka a dílničky pro děti.

nebojácné byl připraven strašidelný stan 
Bětky a Matěje.
Pak nastoupila naše hvězda DJ Pantoflíček, 
který má velkou oblíbenost u  zdejší 
mládeže a hraje pro ně ty nejlepší písničky. 
Na parketu byl jeden taneční rej.
Za chvíli se venku setmělo, a  to začala 
hodina „HÁ“ pro zdejší strašidla… svíce 
ukazovaly dětem cestu za dobrodružstvím.
Jezinka zkoušela děti, jestli znají pohád-
kové bytosti, a kdo přes ní prošel, mohl 

se vydat dál. Následovala zkouška hmatu 
u MUMIE Katy a u zdejších kamenů se ob-
jevila lesní čarodějnice, která prověřovala, 
zda poznají zvuky zvířat. Z rybníka číhal 
vodník a hrál o jejich dušičky, nedaleko pod 
vrbou byl hejkal a děti mu pomáhaly s lek-
tvary. Cestou zpět k pivovaru se potkaly 
se smrtkou a zdejší omladinou, která je na 
závěr taky trochu postrašila.
Tento večer byl pohádkově kouzel-
ný, jak pro děti, tak i  pro dospělé.  ■

Text Monika Zrcková, Foto Katka Valoušková
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děti
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Foto V. V. Kýzl

Mikulášská a vánoční jarmark
Tentokrát jsme se rozhodli propojit dvě akce, a to první zichovecký vánoční jarmark 
a tradiční Mikulášskou. Akce probíhaly v prostorách pivovaru.

 Ve velkém sálu se zahájily od 14 hodin 
trhy, kde se sešlo deset krásných stánků 
s  tradičními výrobky, jako jsou vánoční 
dekorace, keramika, svícny, zavařeniny, 
ručně vyráběná kosmetika a mnoho dalšího. 
V salónku ve stejný čas propuklo vánoční 
tvoření. Děti si mohly vyrobit svícínky 
z  přírodnin, nazdobit perníčky, z  fimo 
hmoty vykrajovat různé motivy a ozdobit je 
např. korálky nebo si namalovat vypalovací 

tužkou obrázky a vzory na dřevěné ozdoby. 
 V 16 hodin už na nás na sále čekal kou-
zelník a klaun Roberto, který jedinečně 
propojil kouzla a svůj specifický kouzel-
nický humor. Podívanou si užili všichni 

– jak děti, tak dospělí. Nenásilnou formou 
zapojil aktivně malé i velké diváky, kteří se 
tak mohli aspoň na chvíli stát kouzelníko-
vými asistenty. Na závěr proběhla minidis-
kotéka a tvarování zvířátek z balónků.

 Samozřejmě nemohl chybět Mikuláš 
s  andělem a  čerty, které děti přivolaly 
vánoční koledou. Mikuláš si s sebou přinesl 
svoji knihu hříchů, takže mohl děti pochválit, 
ale také je trochu pokárat. Nakonec ti hodní 
i ti polepšení dostali drobnou nadílku.
 Myslím, že propojení těchto dvou akcí 
se osvědčilo a mohla by tak vzniknout další 
zichovecká tradice, kde se sejdeme napříč 
všemi generacemi. ■
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Text Andrea Širmerová, foto Jitka Vorlíčková a Hedvika Repková
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Třetí ročník skotských horalských her na Zichovci

 Letošní ročník přišlo dohromady i se 
závodníky kolem šesti set lidí a mohli si 
tak užít tradiční skotskou a irskou muziku, 
těžkoatletické soutěže, přetahování lanem 
a další doprovodný program.
 Letošní rok se zúčastnilo soutěží z řad 
publika 46 mužů, 16 žen, 56 juniorů 
a v rámci hlavní soutěže 19 soutěžících 
v kategoriích ženy, muži Heavy-A a muži 
Masters.
V kategorii muži veřejnost obsadil první 
místo Milan Hošek, v  kategorii ženy 
veřejnost obsadila první místo Aneta Kon-

První sobotu v září, 3. 9. 2022, proběhl již třetí ročník skotských horalských her na Zichovci pořádaný spolkem Skotskovec.  
Celá akce začala již několik měsíců předem, kdy spolek dával dohromady kapely, soutěže a také další zábavu, stánky a občerstvení. 
Uspořádat akci pro stovky lidí, kdy každý ze spolku má rodinu a práci je dost náročné, a proto jsem moc rád, že i přes hodně 
problémů, co nás letos provázely, se akce povedla.

valinková, v kategorii ženy Heavy-A vyhrá-
la stávající mistryně ČR Natálie Kroftová, 
v kategorii muži Heavy-A vyhrál Tomáš 
Suchopár a v kategorii muži Masters vyhrál 
Radek Horák. Tímto gratulujeme nejen 
vítězům, ale i všem dalším soutěžícím, kteří 
si vyzkoušeli tyto tradiční skotské horalské 
soutěže.
Již tradičně v místě konání, na Zichovci na 
louce u fotbalového hřiště, se začalo vše 
chystat ve čtvrtek od ranních hodin. To 
nám dovolí si užít také už tradiční páteční 
večerní posezení s  přáteli ze Zichovce 

a dalšími nadšenci co nám pomáhají akci 
chystat, nebo se jen nemohou dočkat 
soboty, a tak přijedou již v pátek. Letos 
nám páteční večer zpestřilo Duo Ježek & 
Lomička, takže vše strašně rychle uteklo 
a mohli jsme se vrhnout na sobotní akci.
V sobotu se povedlo krásné počasí, takže si 
každý mohl užívat hudby, tanců, povídání 
s přáteli a také soutěží, které pro veřejnost 
začínaly v 9 hodin ráno, aby je od 11 dopro-
vodilo zahájení soutěží české národní ligy.
Tato událost by se neobešla bez podpory 
obce, diváků, vystupujících a samozřejmě 
velké podpory partnerů celé akce. Tímto 
bychom jim chtěli poděkovat. Hlavními 
partnery celé akce jsou Elektromont 
Matějka, Rodinný pivovar Zichovec, 
rodinná firma VORLÍČEK okna a dveře, 
Širmer & Sommer. Mediální partneři 
Rádio BEAT a Skotský Svět, pořadateli 
sportovní části Kláda klan Česká republika. 
Také bychom chtěli poděkovat všem, kteří 
se starali o hladové krky nejen diváků a vy-
stupujících, ale i pořadatelů. A nesmíme 
zapomenout na poděkování kamarádům 
ze spolku Skotskovec a našim kamarádům 
z  junáckého střediska Mušketýři Nové 
Strašecí za krásný průběh celé akce. 
Budeme se na všechny těšit na čtvrtém 
ročníku, který proběhne 2. 9. 2023.  ■

Za spolek Skotskovec,
Jan Širmer, předseda spolku  

Foto Petr Pínaa
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sport & hobby

 Letos jsme si na společnou vyjížďku 
počkali až na začátek září. Účast byla možná 
rekordní, k čemuž přispělo i pěkné počasí 
a vytvořili jsme dlouhý peloton, který mířil 
do Velvar. Chtěli jsme vyzkoušet opačný 
směr než obvykle a taky nás lákala nová 
cyklostezka, která vede přes Královice, 
Bakov, Beřovice, Hobšovice a až do Velvar. 
Zde jsme se občerstvili u fotbalového hřiště 
TJ Slovan Velvary, jelikož jinam bychom se 
ani nevešli. Na avizovaný bramborový salát 
s řízkem se mnozí těšili už na startu. Ten-
tokrát ho bylo dost a zbylo na všechny.  ■

Cyklotour

Text Jitka Vorlíčková, foto Michal Šturm
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různé

Memoriál Ladislava Nodla 2023 po osmé
27. května 2023 se uskuteční v Pivovaru 
Zichovec tradiční setkání kuchařů 
a cukrářů ČR, abychom opět společně 
zavzpomínali na mistra kuchaře, 
Zichováka, Ladislava Nodla, který zde 
žil 33 let a stál také duchem za založením 
místního pivovaru.

 Tato tradiční vzpomínková akce se 
pořádá v Zichovci od roku 2015 a hlavní 
organizátor (AKC Severočeského kraje) 
tuto slavnost vždy něčím zpestří. Loni 
zde například proběhl trénink juniorů na 
nejprestižnější mezinárodní soutěž Světové 
asociace kuchařů Global chefs Challenge, 
letošní ročník se ponese v duchu přípravy 
na kuchařskou olympiádu, která se bude 
konat v roce 2024 ve Stuttgartu.
 Součástí této gastronomické události 
bude jako vždy pestrá nabídka nejrůznějších 
pokrmů, ukázky kuchařského umění 
a soutěž v pečení kuřecí rolády pro laickou 
i profesionální veřejnost. 
 Zahájení proběhne v prostoru pod kaplí 
u „Jablka“ v sobotu 27. května ve 12 hod. 
a doprovodný program bude poté v salonku, 
na sálu a na návsi. Nebude chybět ani stánek 
Staré Gardy AKC, kam si určitě zajděte na 
fenomenální pohankový tatarák a několik 
druhů polévek včetně výborné kulajdy.   ■

 V hojném počtu, přibližně kolem stovky 
účastníků, se sešla skvělá parta lidí a doslo-
va roztančili zichovecký sál. K vidění bylo 
mnoho oslňujících masek, například upíři, 
labutí jezero, piráti, dámy z první repu-
bliky, a také pan a paní Columbovi, avšak 
paní nikdo pořádně nespatřil. Sud zicho-
veckého piva putoval k vítězům soutěže 
o nejlepší masku, kterou vyhrála dvojice 
strašidelných doktorů.
 Po celý čas plesu večerem provázela 
kapela Globus Band, kterou si všichni ve-
lice pochvalovali a věříme, že i na příštím 
ročníku nebude chybět. Závěrem bychom 
chtěli všem poděkovat za účast, popřát 
hodně štěstí při výběru té nejlepší masky 
a nedočkavě vyhlížíme další Halloween.  ■

Text Dominik Lomička, foto Rostislav Kakara

u Vojtěch Petržela (na společném foto vpravo), 
kuchař roku 2021 a vítěz Světového poháru 
v Lucembursku v carvingu (vyřezávání různých 
tvarů do ovoce a zeleniny) při tréninku  
v Zichovci s podpůrným týmem

Text a foto Ivan Husák

Na kole dětem 
opět v Zichovci

 K tradiční jízdě, jejíž hlavním cílem 
je získání finančních prostředků na po-
moc a podporu onkologicky nemocných 
dětí, se může přidat každý, na kousek, 
jednu etapu nebo celou trasu. Za třináct 
let se podařilo získat pro děti bezmála  
20 miliónů korun, což není málo, ale ani 
dost. Proto peloton Na kole dětem v čele 
s Josefem Zimovčákem vyrazí na trasu 
i příští rok. Svoji pouť zahájí v Ostravě 
a ukončí v sobotu 10. června v Zichovci, 
a to zejména díky dlouholeté a štědré 
podpoře od Pivovaru Zichovec, obce 
a místních a spřátelených sponzorů.  ■

Text Ivan Husák

Halloweenský ples
28. října se na Zichovci po covidové 
odmlce opět uskutečnil tradiční Hal-
loweenský ples. Veřejná cyklotour Na kole dětem napříč 

Českou republikou startuje v roce 2023 
již po čtrnácté. Společně, pro dobrou 
věc, malebnou krajinou na kolech.
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Nové domy na obzoru
Stavět v dnešní době vyžaduje opravdu velkou odvahu. Inflace a situace na světových trzích zvedá ceny materiálů, energií i řemeslníků. 
Také zvyšující se úrokové sazby hypoték komplikují v posledních letech stavebníkům život. Mezi ty odvážné v Zichovci patří Martin 
a Martina Štěpánkovi (1), kteří v letošním roce zkolaudovali, rozestavěny jsou momentálně 4 nové domy – Vojtěch Funk (2), Stanislav 
a Veronika Bořkovi (3), Petr Lomička s Barborou Liškovou (4) a Petr Novotný s Michaelou Gažiovou (5). V příštím roce s největší 
pravděpodobností poklepou základní kámen další 3 stavebníci. Držíme palce! ■

různé

Text a foto Ivan Husák

 Už v  sobotu 15. října v  podvečer se 
v  Zichovci začalo scházet několik členů 
z České mykologické společnosti, kteří jsou 
opravdoví nadšenci do houbaření a rádi své 
poznatky a znalosti předávají dál. 
 V neděli ráno jsme se sešli společně u pivo-
varu. A jelikož prosluněné říjnové dny lákaly 
k procházkám, sešlo se nás opravdu hodně. 
Rozdělili jsme se proto na dvě skupiny. 
Každou vedl zkušený mykolog. Obě výpravy 
našly plné košíky hub a dohromady se nám 
podařilo najít cca 150 druhů hub. Ty byly 
využity k vytvoření mykologické expozice. 
 Přednáška pana Malého a výstava hub, 
která následovala krátce po obědě, proběhla 

Letošní podzim byl houbařsky vydařený, 
a proto jsme se rozhodli opět pozvat 
do Zichovce fundovaného mykologa 
Jaroslava Malého.

S profíkem  
na houby

v  malém salónku v  pivovaru. V  rámci 
přednášky jsme mohli ochutnat výtečné 
škvarkové sádlo s houbami a samozřejmě 
nechyběla osvěta o léčivé hlívě ústřičné. 
Byl to příjemně strávený čas, kde jsme 

si opět po roce připomenuli naše za-
pomenuté poznatky o houbách, posdíleli 
svoje zkušenosti, přiučili se něco nového 
a užili si společné chvíle s našimi sousedy, 
známými a dětmi.  ■

Text Andrea Širmerová, foto Antonín Šprinc

1 a 3
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Zájemci z řad místních občanů a přátel 
Zichovce, přijďte se společně pobavit 
a přivítat Nový rok 2023.  
Začátek plánujeme od 18 hod. na 
sálu pivovaru a tentokrát bez obsluhy 
a speciálního menu, jen s vlastním 
občerstvením a programem podle vlastní 
inspirace, jako za starých časů. Koutek 
pro děti, pivo a reprodukovaná hudba 
zajištěna. –––––– Roman Vorlíček
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